



Ο Κυριάκος Μητσοτάκης με τον υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, Κυριάκο Πιερρακάκη

Τον Οκτώβριο στη Βουλή το πακέτο-ανάσα της ΔΕΘ

Φοροελαφρύνσεις για όλους
με επίκεντρο τους νέους και
τις οικογένειες - Παρεμβάσεις
για συνταξιούχους,
ΕΝΦΙΑ και ΦΠΑ στα νησιά

ΡΕΠΟΡΤΑΖ
Βάσω Δελημήτρου

Νομοσχέδιο με τα οικονομικά μέτρα που εξήγγειλε ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης από το βήμα της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης (ΔΕΘ) καταρτίζει η κυβέρνηση, καθώς από τον Ιανουάριο του 2026 ενεργοποιούνται οι νέες κλίμακες φόρου, τα αυξημένα αφορολόγητα, οι ελαφρύνσεις στα ενοίκια και οι απαλλαγές στον ΕΝΦΙΑ. Στο πλαίσιο αυτό, εντός Οκτωβρίου αναμένεται να τεθεί σε δημόσια διαβούλευση το σχετικό κείμενο, με την επιδίωξη να ψηφιστεί ακόμα και μέχρι το τέλος του ίδιου μήνα.

Το νομοσχέδιο θα περιλαμβάνει τις νέες φορολογικές κλίμακες για μισθωτούς και συνταξιούχους, που φέρνουν μειώσεις 80 έως 150 ευρώ τον μήνα, αναλόγως του εισοδήματος και του αριθμού των τέκνων. Το αφορολόγητο αυξάνεται για τις οικογένειες με παιδιά, ενώ οι φορολογικοί συντελεστές διαφοροποιούνται σημαντικά: από 22% σήμερα, μειώνονται στο 18% για οικογένειες με ένα παιδί, στο 16% με δύο, στο 9% με τρία και μηδενίζονται για όσους έχουν τέσσερα παιδιά. Παράλληλα, καθιερώνεται μηδενικός φόρος για νέους έως 25 ετών σε εισοδήματα έως συγκεκριμένο όριο, ενώ για την ηλικιακή ομάδα 26-30 ο συ-

ντελεστής μειώνεται στο 9%. Αυτό σημαίνει ότι νέος με μισθό 980 ευρώ καθαρά σήμερα, από τον Ιανουάριο του 2026 θα παίρνει 1.071 ευρώ, καθώς μηδενίζεται η παρακράτηση. Για ελεύθερους επαγγελματίες και αυτοαπασχολούμενους, θεσπίζεται μείωση των τεκμηρίων διαβίωσης κατά 30%, με ειδική πρόβλεψη περαιτέρω μείωσης του τεκμαρτού εισοδήματος σε οικισμούς κάτω των 1.500 κατοίκων.

Στο πεδίο των συντάξεων, η προσωπική διαφορά περιορίζεται κατά 50% από το 2026 και καταργείται πλήρως το 2027. Επιπλέον, 1,5 εκατομμύριο χαμηλοσυνταξιούχοι θα συνεχίσουν να λαμβάνουν την ετήσια ενίσχυση των 250 ευρώ κάθε Νοέμβριο, ενώ από τον Απρίλιο του 2026 οι συντάξεις θα προσαρμόζονται με βάση τον πληθωρισμό και την ανάπτυξη. Δεν αποκλείεται, πάντως, οι ρυθμίσεις για την προσωπική διαφορά να περιληφθούν σε ξεχωριστό νομοσχέδιο του υπουργείου Εργασίας. Στο ίδιο νομοσχέδιο θα ενταχθούν και οι αλλαγές στη φορολογία των εισοδημάτων από ακίνητα, με την καθιέρωση ενδιάμεσου συντελεστή 25% για εισοδήματα από ενοίκια μεταξύ 12.000 και 24.000 ευρώ. Η ρύθμιση προβλέπει ελάφρυνση για τα χαμηλότερα μισθώματα και υψηλότερη επιβάρυνση για εισπράξεις που ξεπερνούν το ανώτερο όριο. Παράλληλα, διατηρείται η απαλλαγή για τα κενά ακίνητα που αξιοποιούνται μέσω μακροχρόνιας μίσθωσης. Στον τομέα των ακινήτων περιλαμβάνονται και οι ελαφρύνσεις στον ΕΝΦΙΑ: για κύριες κατοικίες σε οικισμούς έως 1.500 κατοίκων ο φόρος μειώνεται κατά 50% από το 2026 και καταργείται πλήρως το 2027. Στο ίδιο πλαίσιο, προβλέπονται μειωμένοι συντελεστές ΦΠΑ (17% και 9%) σε 20 ακριτικά νησιά.